
Protokół  z XXVIII Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu
odbytej  w dniu 28 lipca 2016 r. w sali Urzędu Miejskiego

Ustawowa liczba Radnych - 21 

Obecnych na Sesji              - 21

Porządek obrad: 
1. Otwarcie obrad  XXVIII Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.
2. Przyjęcie porządku obrad Sesji.
3. Przyjęcie protokołu z XXVII Sesji Rady Miejskiej.
4. Informacja  o  stanie  utrzymania   miejskich  terenów  zielonych.
5. Informacja  na  temat  tworzenia  przez  gminę  miasto  Łowicz  warunków  do
wykonywania  prac  związanych  z  utrzymaniem  czystości  i  porządku  oraz  budowy
utrzymania  i  eksploatacji  regionalnych  instalacji  do  przetwarzania  odpadów
komunalnych,  stacji  zlewnych  i  instalacji  urządzeń  do  zbierania  transportu
i unieszkodliwiania zwłok zwierzęcych lub ich części oraz szaletów publicznych. – art. 3
ust 2 ustawy.
6. Rozpatrzenie uchwał: 

1/ w sprawie zmian budżetu Miasta Łowicza na 2016 rok,
2/ w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu bankowego na pokrycie planowanego
deficytu i spłatę wcześniej zaciągniętych pożyczek i kredytów,
3/ w sprawie udzielenia pomocy finansowej Komendzie Powiatowej Policji w Łowiczu,
4/  w  sprawie  podjęcia  prac  nad  utworzeniem  parku  kulturowego  w  mieście  Łowiczu
o  nazwie  „Śladami  Prymasów,  Zawiszy,  Walewskiej  i  Napoleona–  łowicki  park
kulturowy”,
5/ w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie od Powiatu Łowickiego darowizny w postaci
prawa własności nieruchomości położonej w Łowiczu obręb Bratkowice,
6/ w sprawie rozpatrzenia skargi Pani Grażyny Dziedzic na bezczynność Burmistrza Miasta
Łowicza,
7/ w  sprawie  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  miasta
Łowicza,  obszar  urbanistyczny  Kostka,  fragment  położony  w  rejonie  ulic  Powstańców
1863r.- gen. Władysława Sikorskiego- Marszałka Józefa Piłsudskiego,
8/ w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości położonej w Łowiczu
przy ul. Kaliskiej 5 w drodze bezprzetargowej organizacji pożytku publicznego.  

7. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach w okresie między Sesjami.
8. Interpelacje, zapytania, sprawy różne.
9. Ustalenie terminu następnej Sesji Rady Miejskiej.
10. Zakończenie obrad XXVIII Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.
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Ad. 1
Otwarcia  obrad  XXVIII  Sesji  Rady Miejskiej  w Łowiczu  dokonał  Przewodniczący  Rady
Miejskiej  w Łowiczu Radny Michał  Trzoska,  powitał  Radnych  oraz  zaproszonych  gości:
Burmistrza  Miasta  Pana  Krzysztofa  Jana  Kalińskiego,  Zastępcę  Burmistrza  Miasta  Pana
Bogusława  Bończaka,  Przewodniczącego  Rady  Powiatu  Łowickiego  Pana  Krzysztofa
Górskiego,  Komendanta  Powiatowego  Policji  Pana  Marcina  Grzelaka,  Komendanta
Państwowej Straży Pożarnej Pana Jacka Szeligowskiego,  Przewodniczących Zarządu Osiedli,
Sekretarza Miasta Panią Marię Więckowską, Skarbnika Miasta Pana Arkadiusza Podsędka,  
Dyrektorów jednostek, Naczelników Wydziałów, Radcę Prawnego Panią Jolantę Służalską-
Mrożewską, pracowników Urzędu Miejskiego,

Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz-  poinformował, że Pan Tadeusz  Dutkiewicz Zastępca
Dyrektora Zakładu Usług Komunalnych po 17 latach pracy w ZUK przechodzi na emeryturę.
Podziękował  za  zaangażowanie  i  oddanie  pracy  zawodowej.  Z  tej  okazji  wręczono
okolicznościowe podziękowanie i album.

Przewodniczący Rady Miejskiej Michał  Trzoska– stwierdził , że na Sesji Rady Miejskiej
obecnych jest 21 Radnych  wobec czego podejmowane uchwały będą prawomocne.

Ad. 2
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że proponowany porządek obrad XXVIII Sesji
wraz z projektami uchwał został przesłany wszystkim zaproszonym. 
Radni innych propozycji do porządku obrad nie zgłosili
Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad XXVIII Sesji zostaje przyjęty. 

Ad. 3
Protokół z XXVII Sesji został wyłożony w Biurze Rady Miejskiej oraz na sali obrad. 
Sekretarzem  XXVII  Sesji  był  Radny  Jakub  Jędrachowicz,  który   nie  zgłosił  uwag  do
protokołu. Pozostali Radni również uwag nie zgłosili do protokołu
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził , że skoro uwag nie zgłoszono, 
                     Protokół z XXVII Sesji zostaje przyjęty bez zmian.
Przewodniczący Rady Miejskiej na Sekretarza XXVIII  Sesji Rady Miejskiej zaproponował
Radną Zofię Kroc, która wyraziła zgodę.

Ad. 4
Informacja  o  stanie  utrzymania  miejskich  terenów  zielonych-  przedstawił  Pan  Paweł
Gawroński Naczelnik Wydziału Spraw Komunalnych.

( stanowi załącznik)

Radna Zofia Kroc zapytała jak często jest wykonywane koszenie poboczy przy chodnikach.
Kto odpowiada  za odśnieżanie  chodnika  przy ul. 1-go Maja i terenu przy baszcie. 
Pan  Paweł  Gawroński  Naczelnik  WSK koszenie  poboczy  wykonywane  jest  siłami
własnymi  przy  pomocy  2  pracowników,  wykonywane  jest  to  systematycznie  w  miarę
potrzeby  w  ciągu  tygodnia  okresu  wegetacyjnego,  3-4  dni  odbywa  się  koszenie,  2  dni
zbieranie i wywożenie śmieci. Właściciel  bądź zarządca nieruchomości jest zobowiązany do
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odśnieżania chodnika. Jeśli chodzi o teren wokół baszty to  nie zna zapisów umowy pomiędzy
ŁOK a Zarządem Osiedla „Stare Miasto”.
Pan  Krzysztof  Kaliński  Burmistrz  poinformował,  że  trwają  prace  przygotowawcze  do
budowy przyszłej ul. Dmowskiego w kierunku ronda, która przechodzić będzie przez posesję
p.  Kaźmierskich.  Do  dnia  15.09  br.  jest  termin  składania  wniosków  do  Urzędu
Wojewódzkiego.  Firma przygotowuje dokumentację, wniosek  zostanie złożony, inwestycja
będzie wpisana w budżecie na przyszły rok. Poinformował, że w niektórych państwach nie
odśnieżają, nie obcinają poboczy nie pryskają środkami chemicznymi bo to szkodzi glebie i
wodom. 
Radny Dariusz Dzik na targowicy miejskiej ZUK prowadził prace przy instalacji kolektora
zostały  zdjęte  opaski  wokół  drzew.  Zapytał,  czy  będą  dosadzone  brakujące  drzewa.  
Kto zajmuje się utrzymaniem czystości wzdłuż rowu melioracyjnego na ul. Kaliskiej. 
Radny Robert Wojcik zwrócił uwagę aby firma zajmującą się zielenią w mieście  dokonała
przeglądu  i malowania ławek w mieście.
Pan  Paweł  Gawroński  Naczelnik  WSK nasadzenia  brakujących  drzew  będą  jesienią.
Zobowiązał się  skontaktować z  się z  marketem „Kaufland” i ustalić harmonogram prac. 
Radny  Jerzy  Stobnicki zapytał,  czy  miasto  może  nakazać  prywatnym  właścicielom
skoszenia chwastów na działce dot. to działki na ul. Podrzecznej i ul. Sybiraków. 
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz zobowiązał się, że  miasto zwróci się do właściciela  
o wykoszenie działki.

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta- przedstawił Przewodniczący Komisji Radny
Krzysztof Olko.

( stanowi załącznik)

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował,  że  Rada Miejska w Łowiczu przyjęła
Informację o stanie utrzymania miejskich terenów zielonych.

Ad. 5
Informacja na temat tworzenia przez gminę miasto Łowicz warunków do wykonywania
prac  związanych  z  utrzymaniem  czystości  i  porządku  oraz  budowy  utrzymania
i eksploatacji  regionalnych instalacji  do przetwarzania odpadów komunalnych, stacji
zlewnych  i  instalacji  urządzeń  do  zbierania  transportu  i  unieszkodliwiania  zwłok
zwierzęcych lub ich części oraz szaletów publicznych. – art. 3 ust 2 ustawy- przedstawił
Pan Paweł Gawroński Naczelnik Wydziału Spraw Komunalnych.

(stanowi załącznik)
Radni uwag, pytań nie zgłosili.
Opinię  Komisji  Społecznej–  przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna  Karina
Sędkowska– Staszewska,
Opinię  Komisji  Mieszkaniowej  i  Socjalnej–  przedstawił  Przewodniczący  Komisji  Radny
Leszek Plichta,
Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta- przedstawił Przewodniczący Komisji Radny
Krzysztof Olko,
Opinię  Komisji  Budżetu  i  Finansów– przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna  Zofia
Wielemborek.

(stanowią załączniki)
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Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował,  że  Rada Miejska w Łowiczu przyjęła
„Informację  na  temat  tworzenia  przez  gminę  miasto  Łowicz  warunków  do
wykonywania  prac  związanych  z  utrzymaniem  czystości  i  porządku  oraz  budowy
utrzymania  i  eksploatacji  regionalnych  instalacji  do  przetwarzania  odpadów
komunalnych,  stacji  zlewnych  i  instalacji  urządzeń  do  zbierania  transportu  
i unieszkodliwiania zwłok zwierzęcych lub ich części oraz szaletów publicznych.

6. Rozpatrzenie uchwał: 
1/ Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Łowicza na 2016 rok- przedstawił
Pan Arkadiusz Podsędek Skarbnik Miasta.

( stanowi załącznik) 

Radny Krzysztof  Janicki wnioskował  na posiedzeniu komisji o zdjęcie kwoty 10 000 zł,
przeznaczonej  na  dofinansowanie  zakupu  samochodu.  Zapytał   dlaczego  Powiatowa
Komenda  Policji  nie  zwróciła  się  do  Wojewody  bądź  do  ministerstwa  o  sfinansowanie
zakupu samochodu.
Pan Tomasz Rubin Zastępca Komendanta Policji  poinformował, że Powiatowa Komenda
Policji  w Łowiczu uczestniczy w programie Komendy Głównej zakładającym  możliwość
pozyskania  środków transportowych  50/50.  50  % środków pochodzi  z  samorządów  50%
z budżetu Policji w Łowiczu. Na 18 samochodów policyjnych 8 jest z roku 2000 r. Koszt
zakupu  jednego samochodu to ok. 65 000 zł. Tylko 2 gminy z terenu Powiatu Łowickiego
nie  przystąpiły  do  tego  programu,  Gmina  Łowicz  przekazała  10 000zł.  Wcześniej
prowadzono rozmowy z samorządami i uzyskano zapewnienie o takim dofinansowaniu. 
Radny Krzysztof Janicki wobec powyższego miasto nie powinno się wyłamywać z tego
programu i powinno dołożyć swoją cegiełkę. Współpraca pomiędzy miastem a policją będzie
jeszcze lepsza.
Radny  Jerzy  Stobnicki złym  pomysłem  było  wydanie   pozwolenia  na  otwarcie  punktu
alkoholowego  przy  dwóch  punktach  gastronomicznych.  Osoby  kupują  alkohol  w  sklepie
spożywają  go  na  ulicy  i  wracają  do  lokalu  gastronomicznego.   Policja  przyjeżdża
z  opóźnieniem  na  interwencje  mieszkańców,  poprosił  o  szybszą  
 i skuteczniejszą interwencję.
Pan Tomasz Rubin Zastępca Komendanta Policji wydana  koncesja na sprzedaż alkoholu
może  zostać  cofnięta   jeśli  dzieją  się  takie  sytuacje.  Mieszkańcy  mogą  wnioskować
o  cofnięcie  koncesji.  Zadeklarował,  że  patrole  będą  przyjeżdżały  szybciej  na  zgłoszona
interwencję. 
Radny Jerzy Stobnicki poinformował, że w tej sprawie mieszkańcy wybierają się z wizytą
do Komendanta Policji i Burmistrza Miasta.
Radny Józef  Szczepanik zwrócił  uwagę na zbyt  wysokie  mandaty,   nakładane na osoby
nieprawidłowo przechodzące przez ulicę, zaproponował aby mniej karać a więcej pouczać.
Radna Karina Sędkowska – Staszewska mieszkańcy ul. Podrzeczej skarżą się, że kierowcy
przekraczają  dopuszczalną  prędkość,  dozwolona  prędkość  to  30  km/h.  Droga  brukowa
generuje duży hałas, prośba o częstsze patrole na tym odcinku. 
Pan Tomasz Rubin Zastępca Komendanta Policji pouczenia i mandaty są monitorowane.
Na tle innych miast w Łowiczu jest najwięcej pouczeń. Statystyki wskazują na to, że łowicka
policja nie należy do najbardziej restrykcyjnych. 
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Radna  Zofia  Wielemborek podziękowała  Policji  za  szybkie  działanie  w  sprawie
opracowania i wydanie ulotek ostrzegających seniorów przed naciągaczami. 
Radny  Mariusz  Siewiera zapytał  o  kwotę  34.630  zł  zaplanowaną  na  obsługę  recepcji
i  sprzątanie  klatki  i  korytarza,  skoro  planowane  jest  wydzierżawienie  nieruchomości
i podpisanie stosownej umowy ze stowarzyszeniem to kwota zaplanowana jest przesadzona.
Pani Joanna Mika Dyrektor ZGM zaplanowano tą kwotę na  zatrudnienie dwóch osób.
Wniosek  został  złożony  na  początku  lipca  br.  Jeśli  zostanie  umowa  zawarta  ze
stowarzyszeniem  na wynajem to będą zmiany po stronie przychodów i wydatków. 

Opinię  Komisji  Społecznej–  przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna  Karina
Sędkowska– Staszewska,
Opinię  Komisji  Mieszkaniowej  i  Socjalnej–  przedstawił  Przewodniczący  Komisji  Radny
Leszek Plichta,
Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta- przedstawi Przewodniczący Komisji Radny
Krzysztof Olko,
Opinię  Komisji  Budżetu  i  Finansów– przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna  Zofia
Wielemborek.

(stanowią załączniki)

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:

Głosowanie: 20 „za” , 0 „przeciw”, 1 „wstrzymał”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła uchwałę większością
głosów.

U c h w a ł ę Nr XXVIII/181/2016

2/ Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu bankowego na
pokrycie planowanego deficytu i  spłatę wcześniej zaciągniętych pożyczek i kredytów-
przedstawił Pan Arkadiusz Podsędek Skarbnik Miasta.

( stanowi załącznik)

Radny Robert Wójcik- kredyt w wysokości 10  730 000 zł. Będzie spłacany przez 3/4 czasu
następnej kadencji. W roku poprzednim  były wysokie wolne środki, zatem nie  musiał być
tak wysoki deficyt i nie było by potrzeby zaciągnięcia obecnie  kredytu.

Opinię  Komisji  Społecznej–  przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna  Karina
Sędkowska– Staszewska,
Opinię  Komisji  Mieszkaniowej  i  Socjalnej–  przedstawił  Przewodniczący  Komisji  Radny
Leszek Plichta,
Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta- przedstawił Przewodniczący Komisji Radny
Krzysztof Olko,
Opinię  Komisji  Budżetu  i  Finansów– przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna  Zofia
Wielemborek.

(stanowią załączniki)
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Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:

Głosowanie: 16 „za” , 1 „przeciw”, 4 „wstrzymujące”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła uchwałę większością
głosów.

U c h w a ł ę Nr XXVIII/182/2016

3/ Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Komendzie Powiatowej
Policji  w  Łowiczu- przedstawiła  Pani  Edyta  Fabijańska  Naczelnik  Wydziału  Spraw
Obywatelskich.

( stanowi załącznik)

Radni pytań ,uwag nie zgłosili.

Opinię  Komisji  Społecznej–  przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna  Karina
Sędkowska– Staszewska,
Opinię  Komisji  Mieszkaniowej  i  Socjalnej–  przedstawił  Przewodniczący  Komisji  Radny
Leszek Plichta,
Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta- przedstawił Przewodniczący Komisji Radny
Krzysztof Olko,
Opinię  Komisji  Budżetu  i  Finansów– przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna  Zofia
Wielemborek.

(stanowią załączniki)

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:
Głosowanie: 17 „za” , 1 „przeciw”, 3 „wstrzymujące”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła uchwałę większością
głosów.

U c h w a ł ę Nr XXVIII/183/2016

4/  Projekt  uchwały  w  sprawie  podjęcia  prac  nad  utworzeniem  parku  kulturowego
w mieście Łowiczu o nazwie „Śladami Prymasów, Zawiszy, Walewskiej i Napoleona–
łowicki  park kulturowy”- przedstawił  Pan Paweł  Gawroński  Naczelnik  Wydziału  Spraw
Komunalnych. 

( stanowi załącznik)

Radni pytań ,uwag nie zgłosili.

Opinię  Komisji  Społecznej–  przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna  Karina
Sędkowska– Staszewska,
Opinię  Komisji  Mieszkaniowej  i  Socjalnej–  przedstawił  Przewodniczący  Komisji  Radny
Leszek Plichta,
Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta- przedstawił Przewodniczący Komisji Radny
Krzysztof Olko,
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Opinię  Komisji  Budżetu  i  Finansów– przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna  Zofia
Wielemborek.

(stanowią załączniki)

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:

21 „za” , 0 „przeciw”, 0„wstrzymujących ”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie uchwałę 

U c h w a ł ę Nr XXVIII/184/2016

5/  Projekt uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie  od Powiatu Łowickiego
darowizny  w  postaci  prawa  własności  nieruchomości  położonej  w  Łowiczu  obręb
Bratkowice- przedstawiła Pani Anna Gajewska Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami.

( stanowi załącznik)

Radni pytań, uwag nie zgłosili.

Opinię  Komisji  Społecznej–  przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna  Karina
Sędkowska– Staszewska,
Opinię  Komisji  Mieszkaniowej  i  Socjalnej–  przedstawiła  Przewodniczący  Komisji  Radny
Leszek Plichta,
Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta- przedstawił Przewodniczący Komisji Radny
Krzysztof Olko,
Opinię  Komisji  Budżetu  i  Finansów– przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna  Zofia
Wielemborek.

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:

21 „za” , 0 „przeciw”, 0„wstrzymujących ”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie uchwałę 

U c h w a ł ę Nr XXVIII/185/2016
6/  Projekt  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  Pani  Grażyny  Dziedzic  na
bezczynność Burmistrza Miasta Łowicza– przedstawiła  Pani  Anna Gajewska Naczelnik
Wydziału Gospodarki Gruntami.

( stanowi załącznik)

Radny  Mariusz  Siewiera zgłosił  wniosek  o   zdjęcie  tej  uchwały   z  porządku  obrad.
Zaproponował,  aby  skargę  skierować  na  Komisję  Rewizyjną.  Obecnie  nie  posiada
wystarczającej wiedzy w tej sprawie. Nie ma tu wyznaczonego terminu.
Pani  Maria  Więckowska Sekretarz  Miasta art.  237  kodeksu  postępowania
administracyjnego  stanowi  że  „Organ  właściwy  do  załatwienia  skargi  powinien  załatwić
skargę bez zbędnej zwłoki, nie później jednak niż w ciągu miesiąca”. W razie niemożności
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załatwienia skargi w tym terminie, ze względu na złożoność sprawy pismem informuje się
strony o tej sytuacji    i wyznacza się nowy termin załatwienia skargi.
Pani  Anna Gajewska  Naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Gruntami  przedłożony  projekt
uchwały  jest w sprawie uznania skargi za bezzasadną. W piśmie, na które powołuje się Pani
G. Dziedzic we wniosku do Wojewody uznanym jako skargę wymienia pismo z 23.11.2015
roku, w którym wnosi o pisemne poświadczenie przez Burmistrza, że gmina Miasta Łowicza
jest rzeczywiście wnioskodawcą wniosku o wywłaszczeniu nieruchomości w drodze umowy
na  rzecz  gminy  miasta  Łowicza  z  przeznaczeniem  pod  budowę  drogi  publicznej  ulicy
Sybiraków.  Pani  G.  Dziedzic  wnosi  o  to,  czy  Burmistrz  jest  odpowiednim  organem  do
wystąpienia do Starosty Powiatowego. We wniosku do Wojewody Pani G. Dziedzic pisze, że
Burmistrz nie udzielił  odpowiedzi na to, czy grunt jest niezbędny do wybudowania drogi.
W  piśmie  z  23.11.2015  udzielona  została  odpowiedź  przez  Burmistrza,  że  kompetencje
Burmistrza  do reprezentowania  gminy Miasta  Łowicza  wynikają  wprost  z  art.  115 ust.  1
ustawy o gospodarce nieruchomościami. 
Radny Mariusz Siewiera poinformował, że Radni nie otrzymali kompletu dokumentów w tej
sprawie. Nie znając treści tych pismo trudno podejmować Radnym decyzję.
Pani Anna Gajewska Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami w uzasadnieniu zostało
to szczegółowo opisane. Pozostałych pism Radni nie otrzymali.
Radny Jerzy Stobnicki wynika z tego, że Pani G. Dziedzic miała świadomość, że ta działka
jest potrzebna pod budowę drogi publicznej. Stwierdził, że ta skarga jest bezzasadna. 
Radny  Robert  Wójcik stwierdził,  że  Komisja  Rewizyjna  powinna  badać  prawidłowość
działania Burmistrza.
Przewodniczący  Michał  Trzoska  zaproponował  głosowanie  nad  wnioskiem złożonym
przez Radnego Mariusz Siewierę,  aby zdjąć z porządku obrad Sesji projekt uchwały
i przekazać sprawę do Komisji Rewizyjnej:

4 „za” , 13 „przeciw”, 3 „wstrzymujące”

Rada Miejska nie przyjęła wniosku zgłoszonego przez Radnego Mariusz Siewierę.

Opinię  Komisji  Społecznej–  przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna  Karina
Sędkowska– Staszewska,
Opinię  Komisji  Mieszkaniowej  i  Socjalnej–  przedstawiła  Przewodniczący  Komisji  Radny
Leszek Plichta,
Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta- przedstawił Przewodniczący Komisji Radny
Krzysztof Olko,
Opinię  Komisji  Budżetu  i  Finansów– przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna  Zofia
Wielemborek.

(stanowią załączniki)

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:
16 „za” , 0 „przeciw”, 4 „wstrzymujące”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził,  że Rada Miejska podjęła większością głosów
uchwałę 

U c h w a ł ę Nr XXVIII/186/2016
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7/  Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego  miasta  Łowicza,  obszar  urbanistyczny  Kostka,  fragment  położony
w  rejonie  ulic  Powstańców  1863r.-  gen.  Władysława  Sikorskiego-  Marszałka  Józefa
Piłsudskiego– przedstawiła Pani Anna Gajewska Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami.

(stanowi załącznik)

Radni pytań, uwag nie zgłosili.
Opinię  Komisji  Społecznej–  przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna  Karina
Sędkowska– Staszewska,
Opinię  Komisji  Mieszkaniowej  i  Socjalnej–  przedstawiła  Przewodniczący  Komisji  Radny
Leszek Plichta,
Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta- przedstawił Przewodniczący Komisji Radny
Krzysztof Olko,
Opinię  Komisji  Budżetu  i  Finansów– przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna  Zofia
Wielemborek.

(stanowią załączniki)

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:

18 „za” , 0 „przeciw”, 3 „wstrzymujące”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził,  że Rada Miejska podjęła większością głosów
uchwałę 

U c h w a ł ę Nr XXVIII/187/2016

8/  Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie  nieruchomości
położonej w Łowiczu przy ul. Kaliskiej 5 w drodze bezprzetargowej organizacji pożytku
publicznego- przedstawiła Pani Anna Gajewska Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami.

(stanowi załącznik)

Radna Zofia Kroc poprosiła o zajęcie stanowiska Panią Joannę Mikę Dyrektor ZGM. Co
Pani Dyrektor na ten temat myśli.
Pani  Joanna  Mika  Dyrektor  ZGM poinformowała,  że  jeżeli  będzie  podjęta  decyzja
o wydzierżawieniu  nieruchomości  przy  ul.  Kaliskiej  5  to  trzeba  będzie  się  przychylić  do
zawarcia umowy, zastanowić się nad zawarciem korzystnej umowy dla Miasta Łowicza.

Opinię  Komisji  Społecznej–  przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna  Karina
Sędkowska– Staszewska,
Opinię  Komisji  Mieszkaniowej  i  Socjalnej–  przedstawiła  Przewodniczący  Komisji  Radny
Leszek Plichta,
Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta- przedstawił Przewodniczący Komisji Radny
Krzysztof Olko,
Opinię  Komisji  Budżetu  i  Finansów– przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Radna  Zofia
Wielemborek.

(stanowią załączniki)
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Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:

18 „za” , 0 „przeciw”, 3 „wstrzymujące”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził,  że Rada Miejska podjęła większością głosów
uchwałę 

U c h w a ł ę Nr XXVIII/188/2016
Pan Krzysztof Kaliński  Burmistrz-  podziękował, za podjęcie uchwały taka ilością głosów.
Obiecał ,że umowę że Stowarzyszeniem przedstawi na wszystkich  komisjach Rady.

Ad. 7 
Informację Burmistrza Miasta o działaniach w okresie między Sesjami – przedstawił Pan
Krzysztof Kaliński Burmistrz. 

(stanowi załącznik)

Wiceprzewodniczący Marek Boroski poinformował, że w uroczystości w dniu 1.08.2016 r
w poczcie sztandarowym wezmą udział Radny Paweł Pięta, Radny Marek Boroski i Radny
Henryk Zasępa. W uroczystości w dniu 15.08.2016 r wezmą udział Radny Krystian Cipiński,
Radny Krzysztof Olko i Radna Zofia Wielemborek.

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska przyjęła informację Burmistrza
o działaniach w okresie między Sesjami. 

Ad. 8
Interpelacje, zapytania, sprawy różne. 
Odpowiedzi  na  interpelacje  i  zapytania  Radnych  zostały  udzielone  w  terminie.
Przewodniczący  Rady  Miejskiej poinformował,  że  wpłynęły  pisma  skierowane  do  Rady
Miejskiej w Łowiczu:
- pismo Pani Elżbiety Kowalskiej ze Skierniewic z uwagami dot. organizacji Bożego Ciała      
w Łowiczu
- pismo Klubu Gazety Polskiej w Łowiczu dot. wydzierżawienia działki z przeznaczeniem na 
budowę Kościoła

(pisma znajdują się w Biurze Rady zainteresowani mogą się z nimi zapoznać)

Radny Jakub Wolski złożył ustne interpelacje:
- o zamontowanie 2 progów zwalniających w ul. Marii Konopnickiej,
- o  wprowadzenie  SMS-owego  systemu  powiadamiania  mieszkańców  (o  remontach,
objazdach, zagrożeniach)
Stwierdził,  że  na  Mszy  Świętej odprawianej  na  Starym  Rynku  w  Łowiczu  w  związku
z  obchodami  Światowych  Dni  Młodzieży  nie  uczestniczyła  ani  jedna  grupa  młodzieży
z Łowicza.
Pan  Krzysztof  Kaliński  Burmistrz na  spotkaniu  na  osiedlu  Górki  jedna  z  mieszkanek
zapytała  czy ks. Biskup chce budowy nowego Kościoła,  czy chce zebrać więcej wiernych
w Kościołach, które już są.
Urząd  Miasta  zastanowi  się  nad  montażem progów zwalniających  i  nad  wprowadzeniem
SMS-owego systemu powiadamiania mieszkańców.
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Radny  Krzysztof  Janicki podziękował  Panu  Januszowi  Michalakowi  Dyrektorowi  ZUK
i  Burmistrzowi  Miasta  za  budowę  ul.  Miodowej.  Nie  ma  wprowadzonych  ograniczeń
tonażowych dla samochodów ciężarowych. 
Zgłosił  ustną  interpelację  o  wprowadzenie  zakazu  wjazdu  samochodów  do  3,5  t  w  ul.
Miodowej. Pojawiły się uszkodzenia przy wjeździe w ul. Miodową. Zgłosił ustną interpelację
o usunięcie  parkingu samochodów ciężarowych  z placu  przy ul.  Miodowej.  Osoby,  które
parkują na tym ternie robią to niezgodnie z prawem.
Radny Leszek Plichta zapytał jakie są ustalenia po spotkaniu, które odbyło się 28.06.2016
roku Radnych z Biskupem Łowickim. Jaka jest dalsza procedura w tej sprawie.
Przewodniczący  Michał  Trzoska poinformował,  że  było  to  spotkanie  zainicjowane  na
wniosek Radnych. Odbyło się w gronie Radnych i księży. Żadnych konkretnych ustaleń w tej
sprawie nie było.
Radna Zofia Wielemborek zapytała, kiedy będą namalowane przejścia dla pieszych na os.
Starzyńskiego. Poprosiła o wymianę ławek na chodniku na os. Starzyńskiego (w części do
marketu „Kaufland”). 
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta zapewnił, że ławki zostaną wymienione.
Pan Grzegorz Pełka Naczelnik WIR poinformował, że Urząd Miasta planuje przedłużenie
wysepki na wysokości ŁSM i namalowanie przejścia dla pieszych a także oznakowanie. Przy
przejściu od marketu „Kaufland” zostanie poszerzony fragment chodnika, wykonana wysepka
i  przejście  dla  pieszych,  poszerzenie  parkingu dla  samochodów. We wrześniu zostanie  to
wykonane.
Radny  Robert  Wójcik zapytał,  w  jakim  składzie  osobowym  pracuje  Wydział  Strategii,
Rozwoju Współpracy z  Przedsiębiorcami  i  Zamówień  Publicznych  w Urzędzie  Miejskim.
Nabór na podinspektora tego wydziału nie został rozstrzygnięty, co dalej w tej kwestii
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta poinformował, że wydział pracuje w składzie 3
osobowym. Jest to wystarczający skład na chwilę obecną. Wydział  pracuje nad projektem
unijnym dla przedsiębiorców.
Radny Robert Wójcik zapytał czy będzie ogłaszany kolejny nabór na podinspektora w tym
wydziale.
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta poinformował, że w ciągu najbliższych tygodni
Urząd Miejski nie ogłosi naboru na stanowisko podinspektora w Wydziale Strategii, Rozwoju
Współpracy z Przedsiębiorcami i Zamówień Publicznych. 
Radny  Krzysztof  Olko zapytał,  jakie  są  ustalenia  w  sprawie  szpetnego  płotu  przy  ul.
Kurkowej.
Pan Grzegorz Pełka Naczelnik WIR poinformował, że odbyły się rozmowy z właścicielami
nieruchomości przy ul. Kurkowej. Zadeklarowali, że poprawią szpecące ogrodzenie w okresie
wakacyjnym.  Właściciele  poprawili  stare  ogrodzenia,  zabetonowali  nowe słupki.  Zostanie
posadzony bluszcz. Urząd Miasta jest w stałym kontakcie z właścicielami.
Radny Krystian Cipiński zaproponował, aby wprowadzić systemy głosowania dla Radnych.
Usprawniłoby to pracę Rady Miejskiej i Biura Rady. 
Radny Mariusz Siewiera poinformował, że złożył podobną interpelację w ubiegłym roku.
Chciałby, aby głosowania były imienne.
Przewodniczący  Michał  Trzoska stwierdził,  że  każdy  Radny  mógłby  mieć  swój  e-mail
urzędowy.
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Radny Mariusz  Siewiera nie  został  jeszcze  wyłoniony  koordynator  Młodzieżowej  Rady
Miejskiej z Urzędu Miasta oraz ze strony Rady Miejskiej. W planie pracy Rady Miejskiej
można byłoby uwzględnić taki punkt. Złożył  następujące interpelacje:
-  w sprawie  wprowadzenia  do  planu budżetu  na rok 2017 inwestycji  dotyczącej  budowy
bieżni i infrastruktury towarzyszącej przy szkołach nr 2 im. Adama Mickiewicza w Łowiczu
oraz gimnazjum nr 2 im. Jana Wegnera w Łowiczu.

(stanowi załącznik)
Radny  Jerzy  Stobnicki zapytał,  jakie  kroki  będą  podejmowane  w  sprawie  rewitalizacji
Starego Miasta.
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta poinformował, że istnieje wymóg uzupełnienia
uchwały o rewitalizacji. Po jej uzupełnieniu i zaopiniowaniu podjęte będą dalsze kroki.
Radna Zofia Kroc poinformowała, że w dniu 26.11.2015 roku złożyła interpelację odnośnie
zamontowania  sygnalizatorów  dźwiękowych  na  skrzyżowaniach  ulic  Stanisławskiego-
Kurkowa i ulic Kurkowa- Sikorskiego. Zapytała,  kiedy będą te prace wykonane, czy były
przeprowadzane rozmowy ze Starostwem Powiatowym w tej kwestii.
Pan  Krzysztof  Kaliński  Burmistrz  Miasta poinformował,  że  inwestycja  ta  nie  została
wprowadzona do budżetu miasta.
Pan Paweł Gawroński Naczelnik WSK poinformował, że Urząd Miasta prowadził rozmowy
ze  starostwem  Powiatowym.  Starostwo  Powiatowe  nie  było  zainteresowane  realizacją
inwestycji ze względu na duże koszty.
Przewodniczący  Michał  Trzoska poparł  inicjatywę  Radnej  Zofii  Kroc.  Sygnalizatory
dźwiękowe mogłyby ułatwić osobom niepełnosprawnym poruszanie się w ruchu drogowym. 
Radny Paweł Pięta złożył  następujące interpelacje:
- w sprawie przebudowy ulicy Nadbzurzańskiej,
- w sprawie przygotowania ekspertyzy technicznej mostu na ulicy Mostowej,
- w  sprawie  opracowania  planu  ścieżek  rowerowych  na  terenie  miasta  Łowicza  oraz
wyznaczenia standardów dotyczących ich budowy i obsługi.

(stanowią załączniki)

Radna Karina Sędkowska- Staszewska podziękowała Pani Marii Więckowskiej Sekretarz
Miasta za zaangażowanie się w akcję „Zjedz obiad z seniorem”.
Przewodniczący  Michał  Trzoska poinformował  o  szkoleniu  z  tworzenia  prawidłowego
statutu gminy, które odbędzie się w Łodzi prawdopodobnie we wrześniu lub październiku br.
Poparł pomysł wprowadzenia w mieście SMS-owego powiadamiania mieszkańców. Dobrym
rozwiązaniem  byłoby  wprowadzenie  płatności  kartą  płatniczą  w  kasie  Urzędu  Miasta.
Ponadto dobrze byłoby zamontować kilka poidełek z wodą w mieście. 
Pan Krzysztof  Kaliński  Burmistrz Miasta poinformował,  że zakup jednego poidełka  to
koszt 23 000 zł. Wymagana jest również zgoda konserwatora na montaż poidełek. 
Radny Paweł Pięta poprosił,  aby Urząd Miasta  rozważył  możliwość  postawienia  tablicy
informacyjnej dla TIR-ów w ul. Jana Pawła II. Tablica mogłaby zawierać mapkę z informacją
jak dojechać do firm znajdujących się w mieście.
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Ad. 9
Następna Sesja planowana jest na dzień  25 sierpnia   2016 roku godz. 12.00 z tematem:

1. Informacja o działalności Zakładu Energetyki Cieplnej spółka z o.o.

Przewodniczący  Michał  Trzoska przedstawił  informację  o  planowanych  posiedzeniach
Komisji w miesiącu sierpniu br. 

( stanowi załącznik)
      

Ad. 10
Na tym zakończono obrady XXVIII Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.

Protokołowała:                         Sekretarz Sesji: Przewodniczący Rady:

J. Kardjalik                                  Zofia Kroc      Michał Trzoska

A. Dylik                                  
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